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Protokól nr 41/04 
z XLI Sesji Rady Gminy Raszyn 

w dniu 20 grudnia 2004 r.  
 

Przewodniczacy Rady Gminy Raszyn Pan Dariusz Ksiazek otworzyl obrady 
XLI Sesji Rady Gminy,  która zostala zwolana na wniosek Wójta Gminy na 
podstawie art. 20 ust. 3 ustawy o samorzadzie gminnym, stwierdzil quorum 
i zaproponowal przyjecie porzadku obrad. 
Pan Wójt – wprowadzil autopoprawke do porzadku i wstawienie uchwaly w 
sprawie zmian w budzecie gminy na 2004 r.  
Pan D. Ksiazek – zaproponowal glosowanie nad porzadkiem obrad w 
zalaczonej wersji z uwzglednieniem autopoprawki Wójta. 
Porzadek obrad zostal przyjety glosami – 12 za, 1 wstrzymujacy sie. 
Pan D. Kuc, Przewodniczacy Komisji budzetu – poinformowal, ze komisja 
budzetu miala 3  spotkania dot. omówienia projektu budzetu gminy na 2005 r., 
byly to posiedzenia otwarte, wszyscy radni zostali zaproszeni. W posiedzeniach 
tych uczestniczyl Wójt i Z-ca Wójta. Wszyscy radni przedstawiali swoje 
wnioski, propozycje poprawek do projektu budzetu. Mam wrazenie, ze te 
wszystkie postulaty radnych zostaly uwzglednione. Na ostatnim posiedzeniu 
komisja budzetu pozytywnie zaopiniowala projekt budzetu z uwzglednieniem 
zmian, zgodnych z zalaczonym wykazem zmian do projektu budzetu zlozonego 
do rady w dniu 15 listopada br. Wniosek zostal przyjety glosami – 4 za,  
1 wstrzymujacy sie.  
Pan D. Ksiazek – rozumiem, ze do propozycji zmian wójt sie przychylil.  
Nastepnie odczytal uchwale Kolegium  RIO dot. opinii RIO do przedstawionego 
przez Wójta projektu budzetu (zalaczona do protokolu). 
Pan T. Szwed – mam wniosek, aby nie czytac tej opinii, bo jest to opinia do 
przedlozonej wersji innej niz ta obecna. 
Pan A. Zareba – jako pkt. 2 porzadku obrad mamy projekt uchwaly budzetowej 
gminy na 2005 r. i ten projekt jest opiniowany przez RIO, prosze o odczytanie 
tej opinii. Uwaga Pana Szweda jest nieuzasadniona. 
Pan D. Ksiazek – odczytal opinie RIO dot. projektu budzetu (zal. do protokolu). 
Otworzyl dyskusje. 
Pan T. Szwed – jeszcze w sprawie formalnej chcialem zapytac, czy nie bedzie 
prezentacji budzetu przez przedkladajacego? 
Pan D. Ksiazek – jezeli panstwo sobie zyczycie to tak, ale wydaje mi sie, ze 
zapoznalismy sie z tym budzetem i wolalbym abysmy przeszli merytorycznie do 
pytan. 
Pan P. Stec – mam pytanie bezposrednio do budzetu. Jest sporo wprowadzonych 
inwestycji do budzetu na Rybiu, ale ostatnio pojawila sie kwestia ul. Parkowej. 
Jaka jest mozliwosc wprowadzenia srodków do budzetu na 2005 r. jeszcze teraz. 
Pan D. Ksiazek – w moich propozycjach Pan otrzymal.  
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Pan Wójt – w piatek wplynely dokumenty dot. regulacji prawnej tej ulicy. 
Proponuje, aby na pierwszej sesji w 2005 r. w momencie, gdy zostana 
uwidocznione wolne srodki wprowadzenie do realizacji tej ulicy. Caly czas 
wstrzymywal nas fakt niewyraznego stanowiska prawnego wladajania gruntem. 
Pani T. Her – prezentacja budzetu powinna byc, bo nie jest to tylko sesja dla 
radnych, ale sa soltysi, goscie i powinno sie zaprezentowac budzet. Chce 
wyjasnic, ze wstrzymalam sie w glosowaniu na komisji budzetu, poniewaz nie 
zdazylam sie z ta uchwala zapoznac, bo otrzymalam dokumenty w czwarte, a w 
piatek o godz. 11.00 byla komisja. W zwiazku z tym, nie znalam tego budzetu i 
wstrzymywalam sie od glosu. 
Pan D. Kuc – radni otrzymali materialy i mogli sie z nimi zapoznac, nie ma 
sensu wciaz omawiac to samo. 
Pan D. Ksiazek – proponuje, aby Pan Wójt w paru zdaniach powiedzial o 
budzecie, jakie zmiany zostaly wprowadzone, które Pan Wójt zaakceptowal.  
Pan Wójt – ja nie zgadzam sie z Panem Przewodniczacym. Ten budzetu albo 
mozna odczytac w calosci, bo jest istotna uchwala, bo czytanie tylko ile jest po 
stronie przychodów i rozchodów, bedzie obrazliwe dla radnych. Albo czytamy 
w calosci, albo nie. Niech radni sie wypowiedza w glosowaniu, czy chca jeszcze 
raz czytac budzet. Ci radni, którzy chcieli sie zapoznac z tym budzetem mogli to 
zrobic. Bylo bardzo duzo czasu. Licze na merytoryczna dyskusje a nie na 
trwonienie czasu na powtarzanie ciagle tego samego. Zarówno radni jak i soltysi 
otrzymali materialy. Wszystkie niejasnosci zostaly wyjasnione na komisji i 
sadzac po glosowaniu przez komisje tj. 4 za, 1 wstrzymujacy sie (tu 
zrozumialem argumenty p. Her, jako jasne i klarowne, dziekuje za rzeczowe 
podejscie do sprawy), ta uchwala zostala zaakceptowana przez komisje. Jak 
mówi p. Kuc szanujmy swój czas. 
Pan D. Ksiazek – juz dawno bylibysmy po tym punkcie, a tak tracimy czas na 
gadanie. Panie Wójcie rozumiem, ze z Pana strony nic nie uslyszym. 
Pan A. Zareba – Panie Przewodniczacy poniewaz przedstawienie budzetu 
sprowadzaloby sie do odczytania tego co mamy w zalaczonych propozycjach, 
wnioskuje o przystapienie do dalszego procedowania bez prezentacji budzetu w 
formie opisowej. Tu nie chodzi o wstrzymanie dyskusji, tylko wstrzymanie 
streszczania tego, co mamy w materialach. 
Pan D. Ksiazek – kto jest za wnioskiem p. Zareby. 
Wniosek poddany pod glosowanie zostal przyjety glosami – 9 za, 3 przeciw, 1 
wstrzymujacy sie. 
Pan D. Ksiazek – wobec tego otwieram dyskusje. 
Pan M. Goljanek – w czesci opisowej 3,5% wydatków biezacych stanowi 
zapewnienie dostaw wody. Czego to dotyczy? W dziale opieka spoleczna, w 
wynagrodzeniach nie ma podanego stosunku procentowego. 
Pani Skarbnik – zapewnienie dostaw wody, to jest dostarczanie wody do 
mieszkanców. Przy opiece spolecznej wkradl sie blad, nalezy poprawic. 
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Pan M. Chmielewski – czy prognoza dlugu bedzie wieksza na 2005 r. bo z 
dokumentów wynika, ze tak. Wobec tego, kiedy mozemy liczyc na 
sprawozdanie z wykonania budzetu z roku ubieglego, bo rozmawiamy o 
przyszlosci, a nie wiemy jaka jest przeszlosc. 
Pan Wójt – sprawozdanie z wykonania budzetu roku ubieglego zostala 
przedstawiona zgodnie z ustawa, tj. w kwietniu tego roku. Na jego podstawie 
zostalo udzielone absolutorium i sprawa jest zamknieta. 
Pan T. Szwed - §12 uchwaly, czy wolne srodki pieniezne mozna lokowac w 
innych bankach niz w tym, z którym gmina ma umowe. 
Pani Skarbnik – wolne srodki lokowane byly do tej pory w tym banku, który 
obslugiwal rachunek gminy. Na lokatach w tej chwili jest ok. 5 mln zl.  
Pan D. Ksiazek – tzn., ze 5 mln jest na lokatach terminowych i nie wykazujemy 
ich w budzecie. 
Pani Skarbnik – w budzecie nie mamy ich gdzie wykazywac, te pieniadze 
stanowia dochód gminy i sa na rachunku bankowym. to jest stan naszej gotów. 
Pan D. Ksiazek – a kwota 4,7 mln zl to jest kwota szacowanej nadwyzki.  
Pan M. Chmielewski – skladam wniosek formalny o przelozenie glosowania nad 
budzetem po 25 lutego, kiedy beda znane rozliczenia roku 2004. 
Pani Skarbnik – chce powiedziec, ze Kolegium RIO stoi na stanowisku, ze 
budzety maja byc uchwalone do konca roku budzetowego poprzedzajacego rok 
na który jest opracowany projekt budzetu. W szczególnie uzasadnionych 
przypadkach RIO moze zezwolic na uchwalanie po 1 stycznia. 
Pan D. Ksiazek – prosze p. Chmielewskiego o wycofanie wniosku. 
Pan M. Chmielewski – wycofuje. 
Pani t. Her – 4,7 mln. wolnych srodków, to bardzo duza kwota, za nia mozna 
zrobic wiele inwestycji, czyli zarzadzanie w tym wypadku szwankuje. Za I 
pólrocze wykonanie budzetu nie bylo omawiane na zadnej sesji ani komisji. 
Trzymanie pieniedzy na kontach nie lezy w interesie mieszkanców. 
Pan D. Ksiazek – chcialem powiedziec, ze przygotowalem propozycje zmian do 
budzetu, które rozdalem dla wszystkich panstwa. Zanim je przedstawie, mam 
pytanie, czy Panowie Wójtowie przygotowali materialy o które prosilem. Nie 
slysze, wiec rozumiem, ze ich nie ma. 
Pan I. Kwiecinski – z tego co wiem, to Pan skladal interpelacje Panie 
Przewodniczacy, a zadnych lepszych uprawnien, ani gorszych co inni radni Pan 
nie posiada w radzie. Ale, w ramach dobrej wspólpracy,  pomimo tego, ze nie 
mógl Pan uczestniczyc w posiedzeniach komisji, bo ostatnio jest Pan bardzo 
zapracowany i nie moze Pan przychodzic do poludnia, przygotowalismy 
odpowiedz na Pan pytania i wójt w stosownym czasie je przedstawi.  
Pan D. Ksiazek – Panie Zastepco Wójta, kiedy byly przygotowane te pisma, bo 
do rady nic nie wplynelo. 
Pan I. Kwiecinski – przygotowywane to bylo wiele dni, a zgodnie ze statutem, 
na interpelacje odpowiada sie w ciagu 14 dni.  
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Pan A. Zareba – chcialem sie dowiedziec od Pana Panie Przewodniczacy. 
Odbyly sie 3 komisje budzetu na temat projektu budzetu. Sugerowane byly 
zmiany do tego projektu. Ubolewam, ze Pan jako Przewodniczacy rady nie 
zaszczycil obecnoscia zadnych z tych komisji. Dziwi mnie fakt, ze Pana 
wnioski, które przy takim gremium Pan przeczyta, nie wplynely chocby w 
formie pisemnej na zadne posiedzenie komisji. Wtedy my, jako radni, 
mielibysmy czas na przeanalizowanie tych wniosków i ewentualnie do 
niektórych bysmy sie przychylili. Ja podejrzewam, ze w takiej formie Pana 
stosunek do uchwalania budzetu, jednak jest tutaj forma kreowania swojej osoby 
w jakis sposób, a nie merytorycznego podchodzenia do budzetu. Czuje sie przez 
Pana zlekcewazony, bo ja tez pracuje zawodowo i na kazda z tych komisji 
przychodzilem i wysluchiwalem wszystkich uwag radnych. Pan widzac sie ze 
mna kilka razy podczas tego okresu nie byl w stanie chocby prywatnie 
przekazac mi informacji o takich czy innych uwagach. Jestem potraktowany 
lekcewazaco. 
Pan D. Ksiazek – to co przedstawiam odnosi sie do tego co na ostatnim 
posiedzeniu komisja przeanalizowala. Uwagi moje nie zmieniaja deficytu, nie 
zmieniaja propozycji komisji.  
Pan D. Kuc – nie bede powtarzal tego co powiedzial Andrzej. Na poczatku 
naszej kadencji sam mi mówles Darku, zebym nie wychodzil przed szereg, a ty 
to teraz robisz i to po raz drugi. Mam wrazenie, ze uczestnicze w prywatnej 
wojnie Przewodniczacego i Wójtów. Nie zgadzam sie na taki sposób 
prowadzenia przez Ciebie twoich obowiazków. W tej chwili to mnie bulwersuje. 
Zamiast rozmawiac i byc w grupie, to ja dostaje 5 min. przed sesja twoje zmiany 
i mam sie do tego ustosunkowac. Nie uczestniczyles w spotkaniach komisji. 
Zeby skrócic ta wojne zglaszam wniosek formalny o glosowanie nad poparciem 
tego budzetu. 
Pan D. Ksiazek – dobrze, bedzie wniosek formalny przeglosowany, jak ja 
skoncze, bo ja jestem w trakcie przedstawiania swoich propozycji zmian, a teraz 
panstwo zadawaliscie mi pytania. Chce wyjasnic, ze w ub. roku uczestniczylem 
w tych rozmowach. Pan popieral moje propozycje, a jak przyszlo co do czego to 
sie Pan wycofal. Jak mamy tak wspólpracowac, to nie widze mozliwosci 
wspólpracy. Zlozylem pisma do Pana Wójta juz w maju, aby przedstawil 
projekty uchwal dot. zakonczenia w tej kadencji projektowania wody, zeby 
przedlozyl harmonogram prac kanalizacyjnych. Do tej pory nic nie wplynelo do 
rady. Panowie macie do mnie pretensje, prosze zglaszac sie do Wójta, gdyby 
Wójt to przygotowal mielibysmy czas i mozliwosc  rozmawiac przed ta sesje 
budzetowa. 
Pan M. Chmielewski – kwestia komisji, kazdy z nas wie, ze glosowanie radnych 
podczas komisji jest glosowaniem pomocniczym a tak naprawde liczy sie tylko i 
wylacznie glosowanie podczas sesji. Nie wiem dlaczego Wójtowie podnosza 
range glosowania na komisji budzetu, podczas gdy glosowan na innych 
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komisjach nie biora pod uwage. Ja nie wiem, czy wszyscy soltysi byli na tych 
komisjach budzetu, wiec moze bysmy porozmawiali o budzecie. 
Pan Wójt – z typowa dla siebie zwada sesyjna p. Chmielewski kwestionuje 
istnienie komisji budzetu. To komisja budzetu opiniuje budzet, gdyby byla 
przeciw, to nie mozna byloby stawiac takiego budzetu na sesje. Budzet byl 
dyskutowany i zmieniany. To co sie dzialo rok temu jak i teraz odbieram jako 
rodzaj wojny ze strony Pana Przewodniczacego w stosunku do mojej osoby. W 
tym roku przeprowadzalismy szerokie konsultacje, ten budzet jest taki jak 
chcieli radni. Rozumiem, ze Pan nie ma czasu jako osoba zapracowana 
uczestniczyc w posiedzeniach komisji, wiec prosze zdac sie na wole rady. 
Pan D. Ksiazek – nie chce toczyc tego pojedynku, bo on do niczego nie zmierza. 
Jestem gotowy Panie Wójcie razem z Panem merytorycznie tutaj rozmawiac o 
budzecie. Nie wiem kto wykaze sie wieksza wiedza. Bylem w trakcie 
przedstawiania moich propozycji. Pozwólcie panstwo, ze bede je kontynuowal. 
Nie otrzymalem informacji o które prosilem, a one stanowia o istocie sesji 
budzetowej. Chodzilo o to, jakie mamy projekty, na jakie inwestycje mozemy 
przeznaczyc pieniadze. Moje zmiany polegaja na tym, ze proponuje zmniejszyc 
wydatki biezace o 800 tys. i przeznaczyc ta kwote na inwestycje. Proponuje 
równiez zdjac z parku, z naszych srodków 850 tys. i przerzucic je na te pozycje, 
które komisja przyjela a na które planowane jest wziecie kredytów tj. na 
wykonanie ulic, zeby nie bylo tam kredytów, tylko srodki wlasne. Przytocze 
wypowiedz moja i Wójta Kwiecinskiego z XXXII Sesji w dniu 29 lipca br. 
(zalaczone do protokolu) oraz chce przytoczyc to co bylo napisane w ulotkach 
wyborczych p. Wójta. Pan Wójt i Pana ugrupowanie mówilo o srodkach 
unijnych, poza tym, napisano:” w pierwszej kolejnosci zajmiemy sie 
ukonczeniem juz rozpoczetych inwestycji” Dopiero na 7 poz. jest park, a teraz 
jest to priorytet. Dlatego ja nie moge sie z tym zgodzic i proponuje, zeby 
zastapic 890 tys. srodków wlasnych parku na pozycje wymienione – budowa 
dróg. A 890 tys. jako kredyty na budowe dróg przesunac do pozyskiwania 
srodków na park. Prosilem równiez o przedstawienie umowy na budowe parku, 
nie otrzymalem jej i trudno mi byc za tym budzetem. A to jest sprawa 
kosmetyczna i dotrzymanie obietnic Panie Wójcie Kwiecinski jaki pan skladal, 
ze na park beda pozyskiwane srodki. Stad wniosek, tak jak wczesniej 
powiedzialem. Uwaam, ze powinno sie zmniejszyc wydatki biezace o 800 tys. 
zl. Z dz. 400 o 100 tys. Z tego dzialu byla zakupowana woda z gminy 
Michalowice. Budujemy SUW i rozumiem, ze nie ma potrzeby lokowac takich  
srodk ów. Dzial 600 – transport i lacznosc – zakup uslug remontowych 
zmniejszyc o 100 tys. Dzial gospodarka mieszkaniowa zmniejszyc o 50 tys. 
zakup uslug remontowych a zakup pozostalych uslug o 25 tys. zl. W tym 
paragrafie tak czesto krytykowano, ze tyle placimy za wywóz szamba. Z 
administracji publicznej wynagrodzenia osobowe zmniejszyc o 200 tys. zl. Jak 
panstwo pamietacie w XII 2002 r. jak przyjmowalismy budzet bylo przyjete na 
wynagrodzenia osobowe 3.150 tys. zl. W tym roku w III bylo juz 3.890 tys. zl. 
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Teraz jest propozycja kwoty 4.400 tys. zl. Uwazam, ze to nie jest duza obnizka, 
z tego wzgledu, ze jest to naprawde realne. Tym bardziej Panie Wójcie, ze 
podczas kampanii wyborczej obiecywal Pan, ze bedzie Pan bardzo oszczednie 
gospodarowal pieniedzmi gminnymi, a okazuje sie, ze z roku na rok, takie 
wydatki wzrastaja. Zakup pozostalych uslug w rozdz. 75023 zmniejszyc o 50 
tys. i w rozdz. 75095 zmniejszyc o 50 tys. zl. Uwazam, ze pewne opracowania 
mozemy wykonywac sami, majac tylu urzedników. Z dzialu 801 przesuniecie 50 
tys. zl. z rozbudowy i projektu przedszkola w Sekocinie St.. Uwazam, ze w 
sytuacji jakiej gmina sie znalazla, ze nie nalezy dwóch przedszkoli remontowac, 
czy budowac. Te 50 tys. proponuje przesunac na budowe przedszkola w 
Raszynie. 
Pan D. Kuc – w imieniu mieszkanców Sekocina St. i okolic serdecznie dziekuje 
za ten postulat. 
Pan D. Ksiazek – z dz. kultura fiz. inwestycje takie jak ogrodzenie terenów 
zieleni za 290 tys. uwazam, ze jest to bardzo duza kwota i na dzien dzisiejszy 
mozna sie wstrzymac i proponuje, aby te 290 tys. przesunac na budowe ul. 
Parkowej na Rybiu. Z dz. 700 gospodarka miejszkaniowa zmniejszyc o 100 tys. 
i przeznaczyc na wodociag w Falentach Nowych z dodaniem do tej poz. zadania 
wodociag w Falentach Duzych. Z dz. 900 rozdz. 90004, §6050 – budowa parku, 
przesunac 890 tys. ze srodków wlasnych, pozostawiajac 260 tys. jako srodki 
wlasne i te srodki proponuje przeniesc do Dz. transport i lacznosc na 
modernizacje ul. Sadowej 100 tys, chodniki w Nowych Grocholicach 450 tys., 
ul. 6 Sierpnia i Starowiejska – 340 tys. a proponuje przeniesienie kwoty kredytu 
w tej wys. 890 tys. z poz. budowa parku. 
Mam pytanie. Jesli chodzi o ul. Sadowa, co tam ma byc remontowane, bo ta 
ulica jest w o wiele lepszym stanie niz niejedna ulica w Raszynie. 
Pan D. Kuc – na odcinku warsztatu samochodowego Hunday ok. 100 m, jest 
róznina w poziomie ulicy w stosunku do pozostalego terenu. Jak pada deszcz, to 
ta droga jest zalana. Dzieci idace do autobusu brodza po kostki w wodzie. Nie 
wiem, czy Pan Przewodniczacy byl w przedszkolu w Sekocinie. To jest 
przedszkole skladajace sie z 2 starych budynków i dzieci po zjedzeniu sniadania 
musza sie ubierac i przechodzic do drugiej sali. W porze obiadu jest to samo. 
Najpierw trzeba dokladnie sprawdzic problem, zanim lekka reka postawi sie 
minus. 
Pan D. Ksiazek – Panie Darku te zmiany, które Pan dokonal w swoim okregu to 
Pan patrzy tylko pod swój okreg, a Pan nie widzi, ze taka sama sytuacja jest w 
ulicy Lakowej, Objazdowej i wielu innych ulicach.  
Przechodze dalej do propozycji zmian. Zmniejszenie kwoty 800 tys. z 
wydatków biezacych proponuje przeznaczyc 45 tys. na wodociag w Dawidach 
Bankowych z przylaczeniem do SUW w HRS Dawidy; wodociag Podolszyn 
Nowy zwiekszenie o 200 tys.; wodociag Falenty Nowe zwiekszenie o 255 tys. z 
dodanie poz. wodociag w Falentach Duzych. Transport i lacznosc dodanie 
zadanie remont ul. Lakowa w kwocie 100 tys. zl. Gospodarka komunalna 
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dodanie zadanie ul. Kasztanowa, Spacerowa, Srodkowa, Mila, Bagienna, 
Lagodna – 200 tys.  
Transport i lacznosc poz. 3 w zalaczniku dot. inwestycji podzielic na zadania: 

- budowa chodnika w Puchalach c.d. 150 tys.; 
- ul. Pastelowa – dokonczenie budowy 70 tys. ; 
- modernizacja ul. Koscielnej – 70 tys.; 
- modernizacja ul. Objazdowej – 70 tys. 
- projekty budowalne, modernizacja i budowa ulic, parkingów i chodników 

wg nastepujacej kolejnosci u. Sójki, Kruca, Kanarka, Turystyczna, 
Szkolna, Poniatowskiego, Klonowa, Sokolnickiego, Dolna, Jesienna, 
Sasanki, Unii Europejskiej, 19 Kwietnia, Reja, Diamentowa – 87.199 zl. 

Gospodarka komunalna poz. 3 – oswietlenie ulicznaq – skreslic slowo m.in. a 
wpisac ul. Magnolii, Opackiego, Rozbrat, Szybowcowa, Sekocinska, 6 Sierpnia, 
Jaworowa, Starowiejska, Skrzyzowanie Sekocinska – Al. Krakowska i 
Leszczynowa – Al. Krakowska, Al. Hrabska, Falencka, Sikorskiego, Popularna, 
Reja, Diamentowa, Kasztanowa. 
Pan A. Zareba – Panie Przewodniczacy, Pan chce pozbawic oswietlenia 
olbrzymia grupe mieszkanców. Ja, jako przewodniczacy komisji bezpieczenstwa 
nie zgadzam sie z tym. 
Pan D. Ksiazek – dzial kultura fizyczna poz. 2 wykreslenie slów „i biezni”. 
Gospodarka mieszkaniowa skreslic – „w tym zakup gruntów pod ogródki 
jordanowskie a wpisac odszkodowania za grunty”  
Mam jeszcze ostatni wniosek: 
„W celu informowania Rady o postepach w pracach zwiazanych z inwestycjami 
wnioskuje, o zobowiazanie Wójta do przedkladania Radzie w/w informacji raz 
na kwartal, odpowiednio do 15 – kwietnia, lipca, pazdziernika i grudnia 2005 r. 
Pan J. Gromek – Panie Przewodniczacy widze, ze sie Pan mocno napracowal, 
ale lepiej byloby aby te propozycje byly zlozone wczesniej, bo komisja 
zajmowala sie  budzetem 3-krotnie. Teraz mamy sesje budzetowa a nie komisje 
budzetu. Trudno zajmowac sie teraz takimi sprawami, zeby to poprawiac. Moim 
zdaniem jest to niemozliwe, bo Pan Wójt nie zaakceptuje tych zmian i nie 
zgodzi sie, zeby to wprowadzic. Stanowisko komisji budzetu bylo klarowne i 
jednoznaczne. To powinno byc zlozone na komisji budzetu i na pewno bylaby 
wiekszosc uwzgledniona. 
Pan K. Derda – czy to wszystko z kims Pan uzgadnial z urzedu, czy to jest tylko 
panskie. 
Pan D. Ksiazek – to sa moje propozycje, z nikim z urzedu  nie byly uzgadniane. 
Pan K. Derda – mam pytanie do p. Mecenas, jezeli ktos sklada propozycje 
zmian w sesji budzetowej to nalezy to traktowac jak wniosek formalny? 
Pani Mecenas M. Bretsznajder – ja bym to traktowala jako wniosek formalny. 
Przysluchujac sie Panstwa dyskusji, to ja moge powiedziec, od strony formalno-
prawnej, ze projekt uchwaly budzetowej wraz z amterialami byl zaopiniowany 
pozytywnie przez biuro prawne, ze jest zachowana procedura budzetowa, ze jest 
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pozytywna opinia RIO, pozytywna opinia komisji budzetu. Ja bym radzila sie 
trzymac scisle porzadku obrad. Abstrachujac juz od wypowiedzi  
p. Przewodniczacego, to ja bym to rozumiala jako wniosek formalny, a panstwo 
wnioski formalne to moglibyscie skladac w zapytaniach czy interpelacjach,  
panstwo trzymajcie sie scisle porzadku obrad. Jeszcze jedna kwestia Panie 
Przewodniczacy, przysluchujac sie Panskim dywagacjom na temat budzetu to 
nalezaloby zrozumiec, ze Pan proponuje pewne przeniesienia pomiedzy 
poszczególnymi dzialami. A tego tak nie nalezy interpretowac, dlatego, ze sa 
propozycje zmian do budzetu i nikt na kolanie nie bedzie wprowadzal zmian z 
jednego § do drugiego, bo wszystkie integralne czesci do tego projektu uchwaly 
sa przede wszystkim w niej zawarte. Nadto, chcialam uprzejmie przypomniec, 
ze dzisiejsza sesja jest zwolana na wniosek wójta, ma charakter sesji 
nadzwyczajnej. Panstwo przyjeliscie porzadek obrad tej sesji i tego nalezy sie 
trzymac. Art. 52 ust. 1a ustawy o samorz. gm. mówi, ze rada gminy nie moze 
bez zgody Wójta wprowadzic zmian w projekcie budzetu powodujacych 
zwiekszeniem wydatków nieznajdujacych pokrycia w planowanych dochodach 
lub zwiekszenie planowanych dochodów bez jednoczesnego ustanowienia 
zródel tych dochodów. Pan Panie Przewodniczacy chce z jednego § przeniesc na 
drugi. Np. jednych inwestycji nie realizowac a drugie realizowac. Nadto tutaj 
przeniesienie pewnych srodków publicznych z jednych inwestycji na inne jest 
niemozliwe bez pewnych ustalen. 
Pan D. Ksiazek – prosze o wykladnie prawna Pani Mecenas. 
Pani Mecenas – ja przytoczylam Panu wykladnie i to jest moja opinia, kazdy ma 
prawo do jej wyrazania. 
Pan D. Ksiazek – ja nie zwiekszylem deficytu. To Pan Wójt uwzglednil 
poprawki komisji i zwiekszyl deficyt. 
Pan I. Kwiecinski – padl wniosek formalny i jak zwykle na tych sesjach nie 
przestrzegany jest statut, ustawa o samorzadzie, a tylko preferowana jest 
kampania wyborcza Pana Przewodniczacego, który przez 45 min. prowadzil 
swój wywód. W zwiazku z tym prosilbym aby Pani Mecenas wyjasnila, czy 
wniosek formalny musial byc poddany pod glosowanie , zgodnie z §22 statutu 
gminy. 
Pani Mecenas – wniosek formalny powinien zostac przeglosowany, ponadto nie 
mozna wnosic poprawek do budzetu, bez zgody wójta. 
Pan J. Gromek – to nie jest budzet w ciagu roku, tylko budzet, który uchwalamy 
po raz pierwszy i radni moga zrobic z nim co beda chcieli, tylko, zeby mieli 
wiekszosc.  
Pan A. Zareba – ja do Pana radnego Ksiazka, bo rozumiem, ze te zmiany, 
zglasza jako radny a nie jako przewodniczacy, reprezentujacy cala rade. Deficyt 
budzetowy, który zostal pokryty przez zaciagniecie pozyczek i kredytów jest 
swiadomy. Przed chwila p. Her dawala przyklad na to, ze mamy nadwyzki 
budzetowe, które nie zostaly wykorzystane. Moze sie zdarzyc tak, ze tych 
kredytów nie trzeba bedzie brac, bo przy rozstrzygnietych przetargach okaze sie, 
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ze uzyskano duzo nizsza kwote, niz byla zaplanowana. Wytwarzaja sie 
dodatkowe pieniadze, które pokryja ta luke budzetowa. Pana sugestia zeby nie 
brac kredytów jest nieuzasadniona. Kredyty i pozyczki bierze sie na konkretny 
cel, jezeli mozemy wziac kredyt na kanalizacje, to nie dostaniemy na oswiate i 
nie mozna ich sobie tak po prostu przesuwac. Ten zabieg, którego Pan dokonal 
teraz, to jest manipulacja. Zeby kredyty byly efektywne musza byc   zaciagniete 
na konkretne zadanie. Pan manipuluje tutaj mówiac, ze  wezmiemy kredyt na to 
a nie na tamto. Jesli chodzi o taki gest polityczny w stosunku do zgromadzonej 
tutaj publicznosci, ze na jakies zadania zwiekszymy o 50 czy 60 tys. zl. Jest to 
tez typowy zabieg dezinformujacy. Prosze panstwa na zadanie, ,które nie ma 
jeszcze projektu, albo projektant jest wyloniony, nie ma sensu przeznaczac 
wiecej srodków niz mozna skonsumowac na I etap jego wykonania. Wiemy 
dobrze, ze w trakcie roku budzetowego, gdy dane projekty uzyskaja pozwolenia 
na budowe, nie ma problemu z finansowaniem tych zadan, zeby wykonac je w 
terminie. Blokowanie niepotrzebnie pieniedzy na pewne zadania jest po prostu 
marnotrawieniem tych pieniedzy. Pan Przewodniczacy powiedzial, ze proponuje 
skreslenie slów „m.in.” przy budowie oswietlenia ulicznego. To  „m.in.”daje 
mozliwosc, ze do tego zadania bedzie mozna wlaczyc inne ulice w trakcie roku 
budzetowe, które beda dodatkowo oswietlone. Pan mówi nie, tylko te i basta. 
Nie prosze Pana, tak nie bedzie. Jest koniec projektowania oswietlenia w duzej 
grupie ulic. Jezeli Pan swoim posunieciem sugeruje zrobienie czego takiego, to 
ja sie pytam, po co my to robimy w ogóle. Ja rozumiem, ze to wynika z braku 
Pana orientacji w temacie, ale wystepuje Pan tutaj, jako osoba, która twierdzi, ze 
bardzo dobrze sie zna na tym.  
Pan D. Ksiazek – Panie Andrzeju, jesli chodzi o kredyty to przypomne Panu, ze 
Pana ugrupowanie krytywkowalo poprzednia wladze, ze zaciagali kredyty. A 
teraz to samo robimy. Powiedzial Pan, ze wykreslenie slów m.in. to taka 
tragedia. A czy ma Panb wiedze, ze te slowa daja mozliwosc wiekszej 
manipulacji. Czy Pan wie, ze zostaly wykonane chodniki od ul. Wybickiego do 
ul. Bema, a rada o tym nie wie. Ja nie slyszalem, zeby te chodniki byly jako 
inwestycje. Wójt nigdy nie mówil o tym, ze zostaly wykonane,  w zadnym 
sprawozdaniu. To jest 150 mb. o szer. 1,5 m. Jestem za tym, zeby rada byla 
informowana, a nie zeby wstawiac takie slowa i rada nie decyduje o tym, jakie 
maja byc wykonywane inwestycje. Pan stawial mi zarzut, ze na inwestycje, 
które nie maja projektów wstawiam srodki, to prosze ten zarzut skierowac do 
Panów Wójtów, dlaczego Panowie Wójtowie, nie przedstawili radzie jakie 
projekty mamy. To nie jest moja wina. Poza tym mówilem o kredytach, które 
mielismy otrzymac. Panie radny, czy Pan wie ile otrzymalismy srodków w tym 
roku z UE. Do tej pory wg mojej wiedzy zero. A fundusze z WFOS byly 
wczesniej tez brane. Natomiast jesli chcielibysmy tak precyzyjnie okreslic to w 
tym, roku tak jak Wójtowie obiecywali, ze beda srodki z UE nie ma nic, a 
wezcie panstwo pod uwage place 3 pracowników razy 12 m-cy po srednio 4 tys. 
zl. tj. ok. 160 tys. zl. a nie ma srodków. 
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Pan D. Kuc – czy my zyjemy w demokratycznym panstwie, w którym zadza 
pewne statuty, ustawy. Zlozylem wniosek, który nie zostal uszanowany, wiec 
zglaszam ponownie wniosek formalny o przeglosowanie uchwaly budzetowej.  
Pan D. Ksiazek – moja propozycja jest dalej idaca i najpierw przeglosujemy 
moja propozycje, bo Pan radny w trakcie, gdy ja referowalem, pytal. Moja 
propozycja zmian jest wnioskiem formalnym i jest wnioskiem dalej idacym. 
Pan A. Zareba – który z wniosków jest wnioskiem dalej idacym.  
Pani Mecenas – wnioskiem formalnym dalej idacym jest wniosek p. Kuca. 
Pan  D. Ksiazek – czy moze mi Pani to dac na pismie. 
Pani Mecenas – prosze Pana, ja niczego nie bede dawac na pismie, bo po 
pierwsze, jestem tu dzisiaj w zastepstwie kolezanki Pani Mecenas Zawiszy, po 
drugie, kazdy ma mozliwosc swobody wypowiedzi i Pan nie jest moim 
pracodawca i Pan mi nie bedzie wydawal swoich polecen. 
Pan D. Ksiazek – czyli rozumiem, ze na pismie nie mozna otrzymac takiej 
opinii. 
Pan I. Kwiecinski – wszystko jest protokolowane i bedzie zapisane w protokole 
z sesji. 
Pan D. Ksiazek – ja jednak uwazam, ze mów wniosek jest dalej idacy i 
bedziemy glosowac mój wniosek potem bedziemy glosowac nad budzetem. 
Pan Wójt – w zwiazku z tym, ze budzet w zaproponowanej wersji jest 
zaakceptowany przez wszystkich wnosze,  przed glosowaniem poprawek 
zgloszonych przez p. Ksiazka o odrzucenie w drodze glosowania poprawek, 
które chce wniesc do budzetu Pan Przewodniczacy Ksiazek, które maja 
charakter wylacznie destrukcyjny. 
Pan D. Ksiazek – poddal pod glosowanie zaproponowane przez siebie zmiany. 
Wniosek nie zostal przyjety glosami – 3 za, 9 przeciw, 1 wstrzymujacy sie. 
Nastepnie poddala pod glosowanie uchwale w sprawie przyjecia budzetu gminy 
na 2005 r. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 9 za, 1 przeciw, 3 
wstrzymujace sie. 
 
Ad. 4) 
Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2004 r. 
 
Pani Skarbnik – omówila zmiany zgodnie z zalacznikami do uchwaly. 
Pan T. Szwed – w zwiazku z tym, ze w poprzednim punkcie wiekszosc radnych 
zablokowala moje pytania, wnoszac o przeglosowanie uchwaly budzetowej, to 
takze i ja w tej chwili stawiam wniosek o zamkniecie dyskusji.  
Pan D. Ksiazek – jeszcze nie otworzylem dyskusji. Zanim otworze dyskusje 
zapytam o zmiany w administracji.  
Pani Skarbnik – chodzi o zwiekszenie w §4210 i zmniejszenie w §6060. Zostaje 
kwota w urzedzie. 
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Pan Wójt – laczy sie to z zaplata za licencje, bo nie bedziemy pracowac na 
programach bez licencji.  
Pan D. Ksiazek – otwieram dyskusje i poddaje pod glosowanie wniosek p. 
Szweda o zamkniecie dyskusji.  
Wniosek poddany pod glosowanie zostal przyjety glosami 9 za, 1 przeciw. 
Nastepnie poddal pod glosowanie uchwale w sprawie zmian w budzecie gminy 
na 2004 r.  
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 8 za, 2 
wstrzymujace sie. 
Ad. 5) 
Zamkniecie obrad XLI Sesji Rady Gminy Raszyn. 
Pan D. Ksiazek – zamykam obrady XLI Sesji Rady Gminy Raszyn. 
 
Wypowiedz Wójta Pana Piotra Iwickiego po zamknieciu sesji,  na prosbe Pana 
Przewodniczacego Dariusza Ksiazka wpisana do protokolu jako wypowiedz 
poza protokolem.  
 
„Chcialbym podziekowac wszystkim radnym, którzy glosowali za budzetem, 
który w historii gminy Raszyn jest najlepszym z budzetów, który w inwestycje 
wprowadza tyle srodków, ze niektóre gminy nie maja takiego  budzetu, bo to 
jest kwota rzedu 20 mln. i ta kwota mówi sama za siebie. Chcialbym wyazic 
swoja opinie Panie Przewodniczacy, ze jest juz pewna tradycja, ze jak ktos 
zostaje przewodniczacym, to próbuje narozrabiac w budzecie, co sie juz raz 
zakonczylo przed kolegium RIO, w którym to oczywiscie doprowadzilismy do 
stanowiska, które ja wyrazalem w swojej uchwale. Ubolewam, ze Pan ta 
niechlubna tradycje próbuje podtrzymac wzorem ubieglego roku w sprawie 
budzetu tegorocznego. Wtedy ta uchwala, gdyby nie stanowcza wola radnych, 
którzy wypowiedzieli sie za ladem, za porzadkiem, a nie za destrukcja, zostala 
zmieniona. Ja na Pana miejscu, zachowujac, oczywiscie, jezeli Pan chce 
zachowac resztki przyzwoitosci potraktowalbym jako votum nieufnosci w 
stosunku do Pana osoby i ja bym tak to zrobil, ze ja na Pana miejscu bym sie 
podal do dymisji z Pana stanowiska. Co Pan zrobi, to juz Pan zdecyduje.”                                                                                                                                                                                                                                                               
 
Protokolowala: 
Irena Srebrzynska 


